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“El que ha passat és qualsevol
cosa menys un fet normal”. Així
resumeix el responsable de la
Plataforma d’Afectats per l’Ins-
titut de Seguretat Pública de
Catalunya (ISPC) –que prefereix
preservar l’anonimat– les su-
posades irregularitats en el pro-
cés de selecció de dotze places de
policia local de Badalona que han
acabat amb una denúncia contra
l’alcalde Albiol i  els membres del
tribunal qualificador per pre-
sumpta prevaricació i tràfic d’in-
fluències.

En declaracions a Línia Ba-
dalona, el també responsable de
la denúncia assegura que la pri-
mera prova, de cultura general,
contenia “preguntes confuses i
d’altres tan sorprenents com
Quins països travessa el desert
del Gobi?, molt complicades de
poder respondre correctament a

no ser que se sabessin abans
d’entrar a l’examen”. A més, re-
marquen des de la plataforma,
dels prop de 500 aspirants, només
una vintena va aprovar i, d’a-
quests, les cinc millors no-
tes –molt destacades– les van ob-
tenir aspirants que tenen alguna
relació familiar amb agents del cos
o escortes de l’alcalde, cosa que,
segons el responsable, “evidencia
que tot plegat no té res de con-
vencional”.

Davant d’això, la plataforma
ha presentat la citada denúncia i
demana a la Fiscalia que declari
nul el procés, que es torni a con-
vocar i que els aspirants que pre-
sumptament haurien estat be-
neficiats se’ls doni de baixa de
l’Institut de Seguretat Pública de
Catalunya, on ja estan cursant la
formació per incorporar-se a la
Guàrdia Urbana de Badalona.

La denúncia, a la qual també
ha tingut accés Línia Badalona,
està firmada per quatre suposats
afectats –el responsable diu que
el nombre pot augmentar en els

pròxims dies– i assegura que els
fets denunciats són “greus” i
que “han de ser investigats” per-
què la polèmica primera prova
“no s’ajustava al que establien les
bases de la convocatòria”. A
més, recorda que també s’han
presentat diverses queixes da-
vant del Síndic de Greuges i el
Defensor del Poble.

L’AJUNTAMENT ES DEFENSA
Una vegada més, qui ha sortit al
pas de les acusacions ha estat
Martixu Hervás, regidora de Go-
vern i Recursos Humans, la qual
ha assegurat a aquesta publica-
ció que el procés ha estat impe-
cable i que tot plegat és “un in-
tent de deteriorar el govern or-
questrat per algú que poca cosa
té a veure amb els aspirants”.

Hervás, que assegura que
està “dolguda” per aquesta polè-
mica perquè “fa mal a un cos tan
important com el de la poli-
cia” –i ja en van unes quantes–,
recorda que el tribunal qualifi-
cador estava format per vuit per-

sones de diferents institu-
cions –algunes d’elles depen-
dents de la Generalitat–i “totes
de reconegut prestigi, expertes i
solvents”. “Dubto molt que
aquestes vuit persones s’orga-
nitzessin, posant en risc el seu
prestigi, per afavorir no sé qui”,
reflexiona la regidora. En aquest
sentit, Hervás recorda que la
competència i la responsabilitat
del procés era exclusivament del
tribunal i que “el govern muni-
cipal no hi ha tingut res a veure,
com no pot ser d’altra manera”. 

Pel que fa als llaços familiars
dels aspirants amb millors notes
amb agents de la Guàrdia Urba-
na i escortes de l’alcalde,  Hervás
confirma aquest fet però recorda
que “en tots els processos ante-
riors de selecció de la policia lo-
cal, en tots, hi ha hagut familiars
d’agents”. “La policia és un cos
molt endogàmic, molts aspirants
volen ser agents perquè ho han
vist des de petits a casa”, argu-
menta la regidora. “De vegades
les coses són menys recaragola-

des del que ens volen fer veure: ha
estat un procés completament co-
rrecte”, assegura.

“EL NEBOT D’UN SOCIALISTA”
Per reforçar els seus arguments,
Hervás, en declaracions a Línia
Badalona, posa diversos exem-
ples. “A la convocatòria de l’any
2004, amb Maite Arqué (PSC)
d’alcaldessa, entre els 12 selec-
cionats hi havia el gendre de
l’alcaldessa”, explica. “Un any
abans, el 2003, el 70% dels se-
leccionats eren familiars directes
d’agents policials, entre els quals
també els fills dels escortes de l’al-
caldessa”. “I enguany, a la con-
vocatòria que s’ha denunciat, ha
estat seleccionat el nebot d’un ac-
tual regidor socialista”, sentencia.

Davant d’aquesta enumera-
ció de casos, però, Hervás no hi
veu possibles irregularitats, sinó
“fets habituals” que demostren
que el que ha passat enguany “no
és una excepció”. Ara la justícia
haurà de determinar si aquesta
“normalitat” és casual o no.

Sota sospita (de nou)
» Denuncien Albiol per un suposat cas de tràfic d’influències en la selecció d’agents de la Guàrdia Urbana
» L’Ajuntament assegura que el procés ha estat impecable i revela situacions similars que impliquen el PSC

Arnau Nadeu
BADALONA

Una nova polèmica ha tornat a esquitxar la policia local de la ciutat. Foto: Ajuntament
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Matí del dissabte 5 d’octubre.
Jornada històrica a l’Ajuntament
de Barcelona i al Palau de la Ge-
neralitat. Més de 800 alcaldes en-
treguen al president de la Gene-
ralitat, Artur Mas, els certificats
dels acords dels plens municipals
en suport a la consulta del 9 de
novembre promoguts per l'As-
sociació Catalana de Municipis i
l'Associació de Municipis per la
Independència. La representació
badalonina, tot i que el ple de l’A-
juntament va aprovar la moció,
no hi és. L’alcalde, Xavier García
Albiol, s’hi ha negat.

Aquesta és la cronologia d’uns
fets que van acabar provocant que
la tercera ciutat de Catalunya,

tot i que una majoria dels seus re-
gidors ho van decidir, no tingués
representació institucional en un
acte d’una gran transcendència
però, sobretot, d’un gran simbo-
lisme i que va permetre veure com
la comitiva d’alcaldes omplien el
Pati dels Carruatges i la Galeria
Gòtica del Palau de la Generalitat.
Unes imatges que, tal com va
afirmar el president de l’Associa-
ció Catalana de Municipis, Miquel
Buch, representaven la “revolució
dels Ajuntaments”, mentre que el
president de la Generalitat, Artur
Mas, va fer un discurs de reafir-
mació quan va assegurar que
“per molt que intentin callar la
nostra veu, ens en sortirem”.

Dues setmanes abans d’a-
quest acte, la majoria del Ple de
Badalona havia votat a favor de la
moció amb el suport de 14 regi-
dors, entre els quals n’hi va haver

8 del PSC –no van poder votar un
regidor d’Unió i un del PSC, ja que
no van poder assistir al Ple–. Tot
i que els tres partits de l’oposició
van aconseguir que la ciutat for-
més part de la llista de 920 mu-
nicipis que havien fet sentir la seva
veu a favor del 9N, el govern del
PP va considerar que, no només
Albiol no havia d’assistir-hi, sinó
que no s’havia de delegar la re-
presentació institucional –tal com
li demanava l’oposició–perquè “la
jornada va servir per defensar
una consulta que ha estat suspe-
sa pel Tribunal Constitucional”. 

“Avui, dia esperat”, afirmava
a Twitter hores més tard Albiol.
Evidentment, no es referia a
l’històric acte del matí. L’esperava
una sessió al cinema per gaudir
de la nova entrega de la saga To-
rrente, com ell mateix va fer sa-
ber a través de la xarxa social.

D’esquena al país
» Albiol ni assisteix ni permet que l’Ajuntament de Badalona sigui present a l’acte municipal favorable al 9N
» El Ple havia aprovat la moció proconsulta i l’oposició volia que es delegués la representació institucional

Albert Ribas
BADALONA

La gran majoria d’alcaldes catalans van fer pinya dissabte passat a favor de la consulta del 9N. Foto: Generalitat de Catalunya

CAMPANYA4Batejada com la
Gigaenquesta, la principal cam-
panya de cara al 9N que està
duent a terme l’ANC i Òmnium
en el marc de la iniciativa Ara és
l’hora, i que s’inspira en el mo-
del porta a porta del món an-
glosaxó, va arrencar dissabte
passat a Badalona.

Un ‘exèrcit’ de 2.500 volun-
taris –entre els quals hi havia
noms coneguts com els dels ac-
tors Lluís Marco i Miquel Gela-
bert, la periodista Karmele Mar-
chante i la consellera Irene Ri-
gau– es va desplegar per la ciu-
tat per preguntar als seus veïns
com voldrien que fos Catalunya

si assoleix la independència.
L’epicentre de l’acció va ser la
plaça Pompeu Fabra, on es van
concentrar 250 voluntaris. 

Abans del desplegament dels
voluntaris al llarg de la ciutat, la
presidenta d’Òmnium, Muriel
Casals, i la de l’ANC, Carme
Forcadell, van reivindicar la
importància d’una campanya
com aquesta. Casals va remar-
car  la necessitat de “trucar a les
portes dels nostres conciuta-
dans per recollir els seus som-
nis i les seves esperances” i  així
“tenir l'oportunitat de discutir i
debatre com volem construir el
nou futur país”.

El mirall anglosaxó: l’ANC
aposta pel model porta a porta
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Aire fresc Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

#CasPujol#AraÉslHora9N #StopHomofòbia

4El subconscient els traeix
per Joan Granollacs                                                                                                         

“Fa falta reanimar la ciutat!”–és
el clam de molts badalonins–.
És una necessitat que es posa
més clarament de manifest
quan hi ha un respir de temps
per qualsevol causa, perquè la
lluita quotidiana per la subsis-
tència no deixa temps per ado-
nar-nos d'aquesta deficiència
comunitària. És sobretot els
caps de setmana i durant les
nits on es fa més evident
aquesta falta d'animació, a Ba-
dalona. Les entitats només
poden fer la viu-viu.

L'evidència es comenta en
petits grups a l’estació del tren,
a dalt o baix de Pompeu Fabra,
a la plaça de la Vila, passejant
pel parc Arnús o fins i tot a la
decaiguda Rambla, o en les ter-
túlies espontànies d'amics que
es visiten perquè “no hi ha on
sortir”. El comentari de la falta
d'animació de la ciutat passa de
comentari rondaire a reflexió
seriosa en cercles més cons-
cients d'intel·lectuals i artistes
que no es deixen guanyar per la
desídia i la crítica amarga i es
reuneixen per compartir crite-
ris, per buscar solucions, per
prendre iniciatives. I això és el
millor que pot passar-li a una
ciutat: que els seus propis fills,
els que pensen de mutu propi i

els que creen amb les seves
mans, el seu cor i les seves vides
l’ètica de la ciutat, es decideixin
a donar-li ànima, a insuflar-li
aquest buf de vida que necessita
tot cos social. 

En efecte, és millor que tots
els que mantenen viva la seva
subjectivitat, tots els que estan
desperts malgrat l’ensopiment
de l'aclaparament quotidià, si-
guin de les elits intel·lectuals o
siguin de la gent senzilla que té
encara la guspira de l'enginy
encès, tots plegats disposin d’a-
questa reanimació. Perquè en
cas contrari, quan l'animació es
redueix a planificar activitats en
els carrers i parcs, amb qualse-
vol cosa que soni alt a cau d'o-
rella, amb qualsevol cosa que
ompli aviat l'estómac, amb
qualsevol cosa que distregui la
vista o qualsevol cosa que en-
tretingui a la gent… Llavors la
pretesa reanimació es conver-
teix en ranera patètica d'una
pobra ciutat malalta de l'ànima.

Badalona ha tingut sempre
les seves misèries. Els seus ra-
cons foscos. Els seus bosquets
de mancances i mesquineses.
Però la seva identitat reeixia en
les entitats cíviques. Si algú em
preguntés què li falta a la meva
ciutat, a la meva Badalona, diria

sense pensar-ho dues vegades
que el retrobament de l’harmo-
nia social a Sant Josep, al Círcol,
al Cor de Marina i a l’Orfeó Ba-
daloní i al Marítim i a La Moral,
etcètera, etcètera...

És feina de tots animar Ba-
dalona, sobretot el seu cor,
aquest Centre que perd arrels i
força, sense quasi escenaris i
sense cinemes. Animar una ciu-
tat no és planificar activitats sinó
deixar que l'ànima dels seus ciu-
tadans ocupi i doni vida als seus
ambients. Animar una ciutat no
és fer soroll i menjar pels seus
carrers, és (re)obrir espais per-
què els seus habitants es reunei-
xin espontàniament i s'expressin
sense pors. Animar una ciutat és
facilitar l'articulació de xarxes
d'intercanvi cultural entre les di-
ferents institucions que existei-
xen en ella i que siguin, al seu
torn, espais de creació i pensa-
ment sa i honest. 

Animar Badalona és soltar
les seves amarres, deixar fer a la
creativitat pacífica i cordial dels
seus veïns, fomentar la petita i
mitjana empresa que s'anima
per l’interès propi dels seus ges-
tors, al mateix temps que se'ls
exigeix no només impostos sinó
qualitat en les seves ofertes. 

Ens cal aire fresc.

per Estanis Alcover i Martí

4Cal reanimar Badalona

Amb comptadíssimes excep-
cions (per raons de formació
acadèmica, a vegades, Joa-
quim Coll) és pràcticament
impossible mantenir un dià-
leg civilitzat amb els depen-
dentistes en relació a la his-
tòria de Catalunya. Josep
Fontana ho exposava fa pocs
dies en un article de lectura
imprescindible, que em dóna
peu a estirar d’un fil que fa
temps que volia resseguir
amb un apunt com aquest. 

L’anàlisi del passat, l’ava-
luació, la discussió i el debat
basant-se en els documents
històrics disponibles es veu
substituïda sistemàticament
per articulistes com ara Gre-
gorio Morán, Francesc de
Carreras o Francesc Granell
(la llista d’articulistes d’El
País d’aquest perfil seria pràc-
ticament inacabable), que
aporten una veritable allau
d’insults ad hominem en els
quals hi ha una paraula que
sempre apareix en les seves
dues versions: manipulació i
manipuladors.

En història, naturalment,

la veritat és un artefacte difí-
cil de reconstruir. Té múlti-
ples cares. Existeix el perill, al
qual ningú és immune, d’in-
sistir en una part del seu ros-
tre, la que s’adiu millor a les
nostres conviccions, deixant
de banda les altres cares que
enlletgeixen el propi argu-
mentari. 

Normalment, capturem
només fragments de veritat.
Però el que més em sorprèn,
després d’aquests mesos del
Tricentenari, és l’alegria amb
la qual els més prestigiosos
opinadors del dependentisme
titllen de manipulació qual-
sevol heterodòxia amb la seva
visió del passat i de manipu-
ladors als qui discrepem. 

És una qüestió prèvia a l’a-
nàlisi dels fets en debat, sobre
els quals, normalment, pa-
teixen d’una ignorància supi-
na: d’on els prové aquest afa-
ny per titllar l’altre, sistemà-
ticament, de manipulador?
Francament, per més que hi
dono voltes, l’única explicació
que hi trobo és que el sub-
conscient els traeix. 

@davidcc_01: Totes les places del Princi-
pat plenes i la de Sant Jaume col·lapsada.
No hi ha aturador, el 9N hi haurà consulta,
votarem i guanyarem. #diaD.

@ericgomezperez: Orgullós que el Par-
lament del meu país hagi aprovat la llei de
drets de les persones #LGTB. Construïm
un país lliure de discriminacions.

@RogerVinton: Jordi Pujol ha tingut un atac
de nunyisme: "Aquest país que vaig fundar
jo". #ComissioPujol #Pujol324 #PujolAlPar-
lament.
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@josep_pellus: Estaria a favor d'una
comissió d'investigació al Parlament so-
bre el cas Pujol si es fes per aclarir els fets,
no per treure rèdits polítics.

@encampanya: Felicitats al col·lectiu LGTB
per la llei contra l'homofòbia. Esperem que
algú, gallec establert a Madrid, s'hi apunti
aviat. #latrotona.

@gerardotc: Quitando lo del machismo, lo
de los sobresueldos del PP y lo de sus inter-
ses en las petroleras, Cañete es un candidato
muy bueno para el puesto.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

El Ple municipal de debat sobre el do-
cument polític del 9N, celebrat el pas-
sat 26 de setembre, va suposar la der-
rota política del govern amic de Rajoy
i de l’alcalde del PP a Badalona. 

Tots els grups municipals de l’opo-
sició van ser generosos i intel·ligents.
Van sorprendre el partit que representa
les polítiques dretanes i poc respec-
tuoses amb les minories. Un govern que
ha fet declaracions i accions en els límits
legals del racisme institucional en di-
verses ocasions.

Rajoy no ens deixa votar. Utilitza l’a-
parell de l’Estat per laminar les aspi-
racions socials i nacionals dels catalans
i les catalanes. La classe treballadora ca-
talana i espanyola i les classes mitjanes
estem patint. Tenim un alcalde a Ba-
dalona que no aixeca la veu davant les
retallades en pensions, davant dels
sous que es paguen amb la reforma la-
boral. No només això. Fan d’amfi-
trions feliços de persones que fan po-
lítiques contra els treballadors i negu-
en Catalunya (Soraya, Montoro, Cos-
pedal, etcètera). Us agrada? 

Iñaki Gabilondo adverteix que si
l’Estat no pacta, no ofereix una solució
política, el maig pot haver-hi un gran
canvi. No oblidem que la II República va
venir en unes municipals. Si no pacten,
si no podem votar, el maig hi haurà una
capgirada general a les municipals i, es-
pecialment, a Catalunya. Encara que fa-
cin la llei electoral a mida (això no és de-
mocràcia, ja que aquesta no és només
qüestió de formes, sinó de fons).

El govern de la ciutat, molt amic de
Rajoy, està en silenci. Calla davant
dels cops de destral als treballadors i a

les classes mitjanes de Badalona. Calla
davant la falta de respecte a la volun-
tat de tants catalans i catalanes del Sí
i del No. Mira a una altra banda davant
la vulneració de tants i tants drets so-
cials i nacionals.

Necessitem esperança. Nova polí-
tica. Polítiques de benestar. Un Estat i
ajuntaments eficaços i eficients amb
gent honesta i transparent al capdavant.
El 25 de maig, dia de les eleccions mu-
nicipals, direm no a governs amb regi-
dors i coordinadors imputats. Direm no
a la mala gestió. Direm no al tracte que
es dispensa a les associacions.

Direm sí a fer una política industrial.
Direm sí a bolcar recursos en les esco-
les i els ambulatoris. Direm sí a tornar
a tenir cura de parcs infantils, a tenir els
carrers nets, a tornar a posar bancs,
fonts i fanals en lloc de treure’ls. Direm
sí a la formació de tants treballadors en
situació d’atur. Direm sí a la col·labo-
ració entre tots, com van fer els regidors
i grups municipals de l’Ajuntament
amb la votació del 9N, el passat dia 26
de setembre.

El canvi a Badalona, social i nacio-
nal ja ha començat. Ens demana com-
promís, generositat i intel·ligència. Ens
demana col·laboració i humilitat. Vo-
lem polítiques a favor de les persones
i famílies: d’igualtat i de justícia social.

Per últim, no oblidem que de cara
al 9 de Novembre i al 25 de maig, la ve-
ritable cruïlla és entre demòcrates (de
forma i fons) i no demòcrates (de for-
ma i fons). 

La batalla per recuperar la dignitat
i la democràcia a Badalona i a Catalu-
nya van de la mà. I ja ha començat!

4El canvi a Badalona
per Josep Xurigué

Aquest mes de setembre em resulta més
complicat triar tema per escriure. Són
tantes les coses que estan passant a la
nostra ciutat i al nostre país que no és
gens fàcil decidir-me per una de con-
creta. Així que donaré voltes pel que a
Badalona m’ha cridat l’atenció durant
l’inici d’aquest nou curs polític.

En primer lloc he pogut comprovar
com l’alcalde del PP, Garcia Albiol, ja
ha iniciat la seva particular campanya
electoral. És cert que Garcia Albiol, en
permanent campanya com ja he escrit
altres vegades, ha evitat i ha treballat
per estar al marge del seu partit. El des-
prestigi i la desconfiança que té a tot ar-
reu el PP no l’ajuda a mantenir la
imatge personalista que ha cultivat
des que va arribar a l’alcaldia amb la
complicitat de CiU.

En Xavi, com tothom el coneix,
s’ha mostrat proper i sempre ha ma-
nifestat que ell no fa política, només ges-
tiona els nostres diners, encara que mai
ens hagi preguntat a què voldríem
destinar preferentment aquests recur-
sos nostres. Ell, com a persona molt ben
informada, sap que la política i molts di-
rigents polítics no estan en el seu mi-
llor moment, per això ha estat durant
aquests tres anys desaparegut com a
militant destacat del PP.

Per això m’ha cridat l’atenció la
convenció que va celebrar el PP estatal
a la nostra ciutat. Ara ja no podrà
ocultar qui són els seus caps i al servei
de qui està, com tampoc la seva res-
ponsabilitat en les mesures preses pel
Govern del PP a l’Estat en contra dels
interessos dels treballadors.

Ara tothom tindrà clar que Garcia
Albiol és l’alcalde del PP, un partit

que ha desmantellat l’Estat del benes-
tar amb polítiques regressives i priva-
titzadores i a la nostra ciutat ha ali-
mentat la confrontació entre el veïnat
i ha oblidat les seves promeses electo-
rals, com també ho fa el plasmàtic
president del Govern espanyol i líder del
PP, senyor Rajoy.

Sobre la Diada només assenyalaré
el segrest institucional local de la cele-
bració i la resposta multitudinària ciu-
tadana, tant en l’àmbit local com na-
cional, d’un clam que des de Madrid no
volen escoltar.

Suposo que algú guardarà els di-
versos centenars de pamflets que durant
aquests mesos han arribat a les nostres
bústies. Com també les moltíssimes car-
tes justificant el que és injustificable i ex-
plicant el que és innecessari. Ara sí, uns
i altres amb la foto de Garcia Albiol, al-
calde de Badalona.  L’últim pamflet elec-
toral, possiblement ja sigui el penúltim,
és una carta en la qual ens anuncia que
l’Ajuntament que ell presideix ha “obert
una línia de subvencions... per ajudar a
millorar la qualitat de vida dels vostres
habitatges” i s’oblida d’assenyalar que
és una mesura aprovada pel Consell Me-
tropolità de l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona. 

Podríem continuar amb molts altres
exemples d’oportunisme i demagògia,
però no cal continuar explicant el que
tothom sap a Badalona. L’alcalde del PP
és un demagog a qui només preocupa
continuar manant a favor dels pode-
rosos i en contra de la majoria social.
Per sort, aquesta majoria ja ha desco-
bert el tarannà d’aquest bocamoll i re-
incident alcalde del PP i difícilment es
deixarà enganyar de nou.

4Cartes, pamflets i altres
per Pedro Jesús Fernández
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M’adreço especialment a vo-
saltres, ja que, malauradament,
el govern del Partit Popular a
Badalona ha decidit acabar
amb el model de comerç de
proximitat de la nostra ciutat. 

El passat ple municipal del
mes de setembre el PP, amb el
suport de CiU, van aprovar
una modificació del Pla Gene-
ral Metropolita per permetre la
venda al detall a les naus in-
dustrials del sector de Monti-
galà i de bona part del sector
sud de la ciutat. En la mateixa

aprovació proposen una am-
pliació del que s’anomena
“Trama Urbana Consolidada”,
que permetrà la instal·lació
de grans hipermercats en les
mateixes naus. Van aprovar, en
definitiva, l’atac més gran que
patirà el comerç de proximitat
de la nostra ciutat en temps re-
cents. El model de Madrid
d’Esperanza Aguirre en políti-
ca comercial arriba a Badalona
de la mà d’Albiol i amb el su-
port de CiU.

ICV vam manifestar-nos en

contra de l’aprovació. Com
vam dir en el Ple municipal, no-
saltres creiem en les potencia-
litats de les nostres zones in-
dustrials. Volem apostar fer-
mament per atraure noves in-
dústries netes i punteres a la
ciutat i no volem convertir to-
tes les nostres zones indus-
trials en un monocultiu d’hi-
permercats.  Creiem en els be-
neficis socials i territorials del
comerç de proximitat,  creiem
en els comerciants perquè
creiem en Badalona. És del

tot inacceptable que en la pit-
jor crisi econòmica de la histò-
ria, el PP i CiU de Badalona vul-
guin impulsar una mesura que
posarà encara més en perill el
futur de centenars de botigues
de la nostra ciutat.

Però podem aturar el pro-
jecte. ICV presentarem al·le-
gacions, i estem convençuts
que si comerciants i ciutadania
anem units podrem aturar
aquesta barbaritat.

Estic a la vostra disposició
per explicar-vos personalment

en què consisteix aquesta apro-
vació inicial i explicar-vos els
tràmits que ara seguiran fins a
la seva aprovació definitiva.
També m’ofereixo a ajudar-
vos, si ho necessiteu, a pre-
sentar al·legacions al mateix.
Només m’heu d’escriure a
alexmanas@iniciativa.cat i es-
 taré encantat de parlar perso-
nalment del tema. 

Àlex Mañas
Regidor del Grup Municipal

d’ICV- EUiA. Badalona

Benvolguts comerciants

Àlex Mañas, regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA. Badalona

www.iniciativa.cat/badalona
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ICV  Badalona proposarà per  a
les ordenances fiscals del prò-
xim any 2015, que demostren
que existeix una alternativa
d’esquerres al govern munici-
pal, que es pot governar amb
altres propostes; augmentant
ingressos i fent més polítiques
socials:

• Augment de l’IAE mitjançat
la revisió de categoria fiscal
dels carrers i tenint en comp-
te que l’IAE el paguen empre-
ses amb rendiments nets su-
periors a 1ME.

• Bonificació en l’IAE a aque-
lles empreses que fomentin
la ocupació indefinida.

• Pagaments fraccionats de
l’IBI. Que es pugui pagar l’IBI
en 4 terminis en lloc de 3 per
facilitat el pagament de les fa-
mílies. El PP ha incomplert el
seu compromís que va adqui-
rir d’acceptar aquesta propos-
ta per aquest any.

• Eliminació de la taxa men-
sual per teleassistència i con-
gelació de la resta de preus pú-

blics vinculats a l’atenció a les
persones grans.

• Volem un reglament de sub-
vencions per sufragar l’IBI de
les famílies en atur (50% per
als que tinguin prestació i
100% per als que no tenen cap
tipus de prestació).  Amb més
de 22.000 aturats i aturades a
Badalona el govern del PP no-
més destina 100.000 euros per
subvencionar l’IBI dels aturats.
Albiol destina en total a lluitar
contra l’atur un total de 4 eu-
ros per aturat i any.

ICV presentarà al·legacions a les
ordenances fiscals amb propostes per 
fer pagar qui més té i ajudar les famílies 
que pateixen la crisi

Apostem per la reindustrialització,
l’economia verda i l’ocupació

Amb el suport de la Fundació
del Partit Verd Europeu, ICV
vam organitzar, el passat 27
de setembre, un  seminari in-
ternacional al Teatre Principal
de Badalona, que tenia com
a objectiu debatre sobre un
tema tan crucial per al des-
envolupament i prosperitat
de Badalona com és la in-
dústria i els nous llocs de tre-
ball, que a Europa es creen
amb l’impuls de l'economia
verda. 

Per a ICV, a Badalona, la
modernització dels polígons

industrials per atreure noves
indústries no contaminants i
relacionades amb els sectors
mediambientals és una de
les principals prioritats. Tenim
la necessitat i l’obligació
d’impulsar nova ocupació i
de qualitat. 

El seminari va comptar
amb la presència de destacats
representants dels sindicats
de diferents països europeus.
Cosa que va permetre conèi-
xer de primera mà les expe-
riències de processos de rein-
dustrialització que han ex-

perimentat diferents ciutats
d’Alemanya, Bèlgica i França,
i que són semblants a Bada-
lona. 

Des d’ICV apostem per
impulsar una nova política in-
dustrial a Badalona, amb un
pla de renovació dels polí-
gons industrials, el canvi de
les normes urbanístiques dels
mateixos i impulsar la gene-
ració de noves activitats eco-
nòmiques relacionades amb
l’energia, la cura de la serra-
lada de marina i la rehabili-
tació dels habitatges. 

El govern del PP pretén cobrar
interessos a aquelles persones
en atur que fraccionin els im-
postos municipals. El regidor
d’ICV-EUiA a Badalona, Àlex
Mañas, recorda al Partit Popu-
lar que a la Badalona romana
la usura estava prohibida.

El govern del PP va donar
a conèixer fa unes setmanes
la proposta d'ordenances fis-
cals pel 2015, on va anunciar,
com a mesura estrella, el
fraccionament d'impostos
per a aquelles persones en
atur i càrregues familiars.
Des d’ICV-EUiA denunciem
que el govern del PP anuncia
una mesura que ja existeix i
és a l'abast de tota la po-
blació a través de l'Organis-
me de  Gestió Tributària de la
 Diputació de Barcelona:
http://orgt.diba.cat/cat/F5pre
apl.asp?cdclie=015&munici-
pi=1

A més a més, des d'ICV-
EUiA denunciem que es ven-
guin com a mesura social uns
fraccionaments que compor-
ten interessos. Demanem al
govern que estableixi mesures
per poder fraccionar sense
interessos a aquelles persones
amb atur i permeti la domici-
liació del IBI en 4 terminis en
lloc dels tres actuals com ja va
demanar el grup municipal
d'ICV-EUiA l’any passat i on el
mateix PP va reconèixer que li
semblava una bona idea.

El regidor d'ICV-EUiA, Àlex
Mañas, ha lamentat "que de
nou, el Partit Popular, pre-
tengui vendre fum i enganyar
a la ciutadania de Badalona
d'una manera tan barroera
com aquesta". També ha vol-
gut deixar clar al Partit Po-
pular "que a la Badalona ro-
mana la usura ja estava pro-
hibida".

ICV-EUiA de Badalona reprova que
el govern del Partit Popular vengui com
a mesura social cobrar interessos a la
gent que pateix la crisi

www.iniciativa.cat/badalona
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Davant la nova campanya de
l’ajuntament de Badalona
“Treballa a l’hivern”, on el
Badiu Jove ofereix xerrades i
tallers per a gent jove amb
l’objectiu d’obtenir treball es-
tacional, ICV Badalona hem
demanat la seva retirada. El
govern del PP no només uti-
litza l’administració per afa-
vorir interessos empresarials
que promocionen ocupació
de baixa qualitat, sinó que
també fomenta la difusió del
treball precari fins a límits de-
nigrants. 

Segons la coordinadora
d’ICV Badalona, Aïda Llauradó,
“la gent treballa en allò que
pot,  i el 99% de joves sabem
què és una feina precària. El
que no podem permetre és
que el govern del PP promogui
treball precari amb acords
d’empreses que es lucren
aprofitant-se de la cobertura
de l’administració.”

Llauradó afegeix que “és
vergonyós que la regidoria

de joventut promogui tallers
ridículs, sense gastar-se ni un
euro en polítiques d’ocupació
per a joves. El govern del PP a
Badalona no ha impulsat cap
pla integral d’emancipació ju-
venil, després d’haver expul-
sat a entitats juvenils de la po-
lítica municipal, privatitzant els
seus serveis i menystenint el
seu paper fonamental d’in-
clusió social i formació de jo-
ves”. 

Recordem que les úniques
polítiques d’ocupació del go-
vern d’Albiol han estat unes
subvencions per a l’auto ocu-
pació, amb un pressupost de
200.000 euros, on l’any passat
els van sobrar 183.000 euros. 

ICV reclamem la recupera-
ció del Consell de la Joventut
de Badalona com a eix central
de les polítiques de joventut,
així com la reivindicació histò-
rica de signar convenis amb les
entitats que ofereixen serveis
de formació, orientació i acti-
vitats dirigides a la gent jove. 

Aïda Llauradó: “Considerem denigrant que l’Ajuntament
promogui tallers de Pare Noel per a joves aturats”

Aïda Llauradó, Coordinadora d'ICV Badalona

ICV ens felicitem pel suport
del ple municipal a la consulta
del 9N, però lamentem tenir un
alcalde que no vol que els Ba-
dalonins i Badalonines puguem
votar. 

Amb els vots favorables del
PSC, ICV-EUiA i CiU Badalona, el
Ple municipal va aprovar  la mo-
ció de suport a la consulta del
9N. Per ICV-EUiA és una molt
bona noticia l’aprovació, ja que
ciutats com Badalona, plurals i
diverses en l’origen i arrels de la
seva ciutadania són imprescin-
dibles per garantir el dret a de-
cidir i la pluralitat en el vot. 

“Vostès diuen que votar di-
videix i enfronta, i aquesta és la
mateixa premissa ideològica
que va sustentar la dictadura
franquista durant 35 anys”, va
contestar el regidor d’ICV, Àlex
Mañas, durant el Ple al Partit
Popular. 

“Volem exercir la llibertat
com a poble amb el dret de vot,
i ho volem fer amb les garanties
democràtiques que ens ofereix
la llei de consultes”, va mani-
festar Mañas.

A Badalona, el 9N també volem votar 

www.iniciativa.cat/badalona

facebook.com/icv.badalona
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El problema dels pisos turístics
pot desembarcar també a Bada-
lona. Almenys així ho creu el go-
vern municipal, el qual va portar
al Ple una prohibició d’aquests
habitatges a l’entorn del passeig
Marítim que va ser aprovada per
unanimitat. Més concretament,
s’impedeix la presència d’aquests
habitatges als barris del Progrés,
Gorg i la Mora, mentre que a la
resta de la ciutat es limita aquest
ús turístic als casos en què es trac-
ti d’edificis sencers.

“El passeig Marítim de Ba-
dalona s’està posant de moda i la
ciutat cada vegada està atraient
un major nombre de turistes,
motiu pel qual s’ha apostat per
tallar de soca-arrel aquest pro-
blema que provoca molèsties
als veïns a les seves escales i a

l’espai públic”, afirma l’alcalde
Xavier Garcia Albiol. Uns veïns
que ja s’havien queixat del soroll
i de l’ús indegut o fora d’hores
dels espais comuns, com ara les
zones de piscina.

Per tot plegat, i en paraules de
l’alcalde, la nova regulació es fa
“per evitar la conflictivitat que

suposa la implantació d’habitatges
d’ús turístic a l’entorn de zones de
residència fixa”. A més, assegura
que  el govern vetllarà, mitjançant
inspeccions, perquè els pisos tu-
rístics que ja funcionen legalment
compleixin la normativa i recor-
da que el govern municipal apos-
ta per la “residència hotelera”.

Els pisos turístics estaven augmentant a Badalona. Foto: Arxiu

Badalona prohibeix els pisos
turístics al passeig Marítim

» Els veïns de la zona ja s’havien queixat per les molèsties que generen
» A la resta de la ciutat només es permetran si són edificis sencers

POLÍTICA4“Després de 32 anys
militant al PSC, em sentia més
fora que dins del partit i he hagut
de plegar”. Així resumeix Josep
Duran, en declaracions a Línia
Badalona, la seva decisió feta
pública fa pocs dies –però “me-
ditada des de fa molt temps”– de
deixar el PSC i passar a ser regi-
dor no adscrit “perquè el socia-
lisme catalanista continuï tenint
representació al ple”.

Una decisió, aquesta última, la
de mantenir l’acta de regidor,

que ha estat mal rebuda pel fins
fa pocs dies el seu partit. El primer
secretari del PSC de Badalona,
Àlex Pastor, afirma que “no és to-
lerable que cap regidor s'atri-
bueixi una quota de representa-
ció pròpia basada en els valors i el
projecte polític d'un altre partit,
fins a arribar a l'extrem de pre-
tendre representar una altra for-
mació política sense representa-
ció”. Una acusació que contraar-
gumenta Duran, el qual recorda
que “a peu de carrer és clar que

passo a representar Avancem-
NECat, però al ple passo a ser no
adscrit i no represento cap partit”.
A més, sentencia, “els problemes
de democràcia interna del PSC de
Badalona són més greus que a la
resta de Catalunya”.

El ja exregidor socialista ex-
plica que a partir d’ara es dedicarà
a desplegar el projecte d’Avancem
i NECat a la ciutat però que apos-
ta “per una candidatura unitària
de les forces d’esquerra que plan-
ti cara al PP d’Albiol”.

Redacció
BADALONA

Josep Duran deixa el PSC

Duran, al centre, acompanyat per Maragall i Elena. Foto: Lluís Garcia

Societat | La Fundació Salut Alta, al Liceu
La Fundació Salut Alta serà una de les entitats beneficiàries del cicle de concerts Músiques Sensibles
que tindrà lloc a la sala Foyer del Liceu. TEM Produccions organitza per segona vegada aquest cicle

de concerts amb la intenció de vincular cultura i música i compromís i responsabilitat social.  
Dissabte 8 de novembre l’entitat beneficiària del 10% de la recaptació serà la Fundació Salut Alta. 

La primera producció teatral de
Jorge Javier Vázquez, al Zorrilla
CULTURA4El badaloní Jorge
Javier Vázquez ha presentat a
la ciutat el primer espectacle
musical que ha posat en marxa
a través de la seva productora
teatral Laboratorio de la Voz
Producciones, el qual a Cata-
lunya s’estrenarà amb tres re-
presentacions al Teatre Zorrilla
demà, demà passat i diumen-
ge –amb les entrades a 21 eu-
ros–.

Es tracta de l’espectacle mu-
sical Miguel de Molina al des-
nudo, que ret homenatge a un
dels personatges més fasci-

nants de la cançó, intèrpret de
grans èxits com Ojos verdes, El
día que nací yo o La bien pagá.
Ángel Ruiz és el protagonista
d’aquest muntatge dirigit per
Juan Carlos Rubio i que comp-
ta amb el pianista César Belda
al capdavant de la direcció mu-
sical.

Vázquez assegura que se
sent “molt content per poder
portar a la meva ciutat un gran
espectacle que recupera i reco-
neix la figura de Miguel Molina,
un artista únic i irrepetible,
modern i transgressor”.

Jorge Javier Vázquez ha presentat l’obra a Badalona. Foto: Ajuntament



Ciutat
17 | 9 octubre 2014 líniabadalona.cat

Infografia: CUP / Línia Badalona

Una enquesta de la CUP 
apunta grans canvis a la ciutat

POLÈMICA4La Guàrdia Urba-
na va sancionar amb una mul-
ta de 1.000 euros els membres
de la Taula de Mobilitat que a
principis de mes van dur a ter-
me una acció reivindicativa a
Can Ruti.

L’acció va consistir a pintar
un pas de zebra a la zona de
l’hospital on paren els autobu-
sos, fet que va motivar, tal com
expliquen des de la Taula de Mo-
bilitat, que “el responsable de se-
guretat de l’Hospital ho informés
als Mossos d’Esquadra i a la
Guàrdia Urbana”. Quan la poli-
cia municipal va arribar a la
zona va aixecar denúncia per
aquest fet i va imposar una san-
ció de 200 euros per a cadascun
dels cinc membres de la Taula.

Multa de1.000
euros  per pintar
un pas de zebra

INFRAESTRUCTURES4La Ge-
neralitat traspassarà durant el
primer trimestre del 2015 a l’A-
juntament la titularitat de l’úl-
tim tram de l’N-II de la ciutat,
el que correspon al carrer Sant
Bru, que encara pertany al go-
vern català.

El canvi de titularitat es farà
quan finalitzin les obres en
aquest carrer i en les quals la Ge-
neralitat invertirà 600.000 eu-
ros, tal com va informar la set-
mana passada el conseller de Te-
rritori i Sostenibilitat, Santi Vila,
a instàncies d’una petició del re-
gidor de CiU, Ferran Falcó. Se-
gons Falcó, això permetrà que
l’Ajuntament faci obres en
aquest carrer, com ara la millo-
ra de les vores. “En el futur, cap
govern municipal podrà excu-
sar-se en la qüestió de la titula-
ritat”, conclou.

Tota l’N-II al pas
per la ciutat, sota
gestió municipal

Les pròximes eleccions munici-
pals podrien causar una autèn-
tica sotragada a la ciutat, se-
gons una enquesta realitzada
recentment per la CUP.

L’enquesta pronostica un es-
cenari radicalment diferent de
l’actual, primer de tot pel fet que
passarien a tenir representació al
consistori vuit partits, quan ac-
tualment en són quatre.  A partir
d’aquí la resta de canvis també
són substancials. Tot i que l’actual

batlle popular, Xavier García Al-
biol, repetiria victòria, passaria
d’11 regidors a 6. El segon lloc,
una de les grans sorpreses que
apunta l’enquesta, seria per a
ERC, que passaria de no tenir re-
presentació a aconseguir 5 regi-
dors. Un cas molt semblant seria
el de Podemos, que també acon-
seguiria cinc regidors. Cal desta-
car que en intenció directa de vot,
PP, ERC i Podemos empaten
amb un 12,3%.

El quart partit més votat se-
ria el PSC, que patiria un dalta-
baix considerable en passar de 9
a 3 regidors. ICV-EUiA mantin-
dria els 3 regidors i els altres dos

partits nous que entrarien al
consistori serien Ciutadans, amb
2 regidors, i la CUP, amb 1.

“UN PROCEDIMENT CORRECTE”
Tot i que l’enquesta va aixecar crí-
tiques entre els partits amb re-
presentació municipal, el seu su-
pervisor, el politòleg Marçal Te-
rrades, afirma a Línia Badalona
que l’enquesta està feta amb el
“procediment correcte” i recorda
que una mostra de 400 persones
“és la que utilitza el CEO per a
magnituds provincials”. Tot i
això, recorda que va ser feta a fi-
nals de juliol i “fins al maig poden
canviar moltes coses”.

Redacció
BADALONA
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Joc brut. Això és el que denun-
cia Tusgsal que està fent el seu
expresident Fermín Casquete, el
qual s’hauria aliat amb l’em-
presa Alsa per competir contra
Tusgsal en el concurs licitat per
l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona per a l’explotació del servei
de Nit Bus.

En un comunicat, el comitè
d’empresa, amb l’aprovació i par-
ticipació del consell d’adminis-
tració, assegura que Casquete
està “trencant les regles del joc
net”, ja que, “per competir pel
concurs s’està fent ús de tota la in-
formació de Tusgsal, evident-
ment confidencial, de la qual es va
apropiar en un nou acte de des-
lleialtat envers els treballadors i
que ara, sense escrúpols, posa a
disposició d’una multinacional”.

Amb un to contundent i enèr-
gic, el comitè considera que
aquest fet “demostra la categoria
moral d’aquesta persona des-
prés d’erigir-se com a abanderat
de l’economia social i defensor de
la lluita obrera”. L’escrit detalla
que s’han posat en contacte amb
el conseller delegat d’Alsa per

confirmar o desmentir la supo-
sada aliança, però que “no han re-
but cap contestació, cosa que ra-
tifica la realitat” de les acusacions
de Tusgsal.

4,5 MILIONS DE PENSIONS
En el comunicat, el comitè re-
corda que Casquete va sortir de
Tusgsal perquè “se li va extingir
el seu contracte per decisió dels
socis-treballadors, el passat mes
de març de 2012, després que es

descobrís un pla de pensions a fa-
vor ser per un valor de 4,5 mi-
lions d’euros, sense coneixement
ni aprovació de la junta d’accio-
nistes”.

En aquest sentit, asseguren
que l’aliança amb Alsa respon a
“la set de venjança d’algú que va
pensar que Tusgsal era la seva ba-
rraca i mai no va imaginar sortir
de l’empresa repudiat pels tre-
balladors: una cosa que a avui
sembla que no ha superat”.

Tusgsal creu que Casquete està actuant “deslleialment”. Foto: Arxiu

Tusgsal denuncia que Casquete
està “revelant informació” a Alsa
Redacció
BADALONA

Guanyar Badalona comença
la recollida de signatures

POLÍTICA4La creació d’una
candidatura unitària que pro-
posen els impulsors del Mani-
fest per Guanyar Badalona
avança. El col·lectiu ja ha co-
mençat la difusió de la seva
proposta i ja té pàgina web,
mitjançant la qual està duent a
terme la recollida de signatures
de suport al manifest.

A l’hora del tancament d’a-
questa edició, la recollida ja su-
perava el centenar de signatu-

res –aconseguides en un parell
de dies– i hi figuraven noms
destacats com Jaume Oliveras o
Alfredo Amestoy (exdiputat del
PSUC al Parlament).

A més, Montse Garcia,
membre de la comissió de tre-
ball, explica en declaracions a
Línia Badalona que la setmana
que ve començaran a fer troba-
des amb els veïns als diversos
barris de la ciutat per donar a
conèixer la seva proposta.

Captura de pantalla del nou web. Foto: Guanyar Badalona
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La modificació del Pla General
Metropolità (PGM) aprovada en
l’última sessió plenària –gràcies
als vots favorables de PP i CiU–
que estableix l’ampliació dels
usos de les zones industrials de
Montigalà, Gorg i la Mora, ha to-
pat amb el rebuig frontal del pe-
tit comerç badaloní. Aquesta
ampliació es concreta, entre al-
tres, en usos comercials, el que
permetrà els empresaris majo-
ristes de la zona vendre al detall. 

“Aquesta decisió és l’agressió
més gran de la història de Bada-
lona al comerç de proximitat”.
D’aquesta manera tan contun-
dent s’expressa a Línia Badalo-
na Joaquín Nocete, president
de la Federació d’Associacions de
Comerciants, que explica que
“per més que es col·loquin més

metres de superfície comercial la
clientela no augmentarà”. 

Nocete també critica l’Ajun-
tament, el qual, segons ell, “no fa
res per protegir el comerç de
proximitat, que és el que real-
ment identifica a la ciutat”. Se-
gons el consistori, aquesta me-
sura respon a la voluntat de “re-
generar el teixit industrial d’a-
quests barris”. “Permetre que

els majoristes puguin vendre al
detall trencaria la cadena co-
mercial”, augura Nocete, que
considera que amb aquesta acció
“empobriran tot l’entramat co-
mercial de la ciutat”. La federa-
ció està preparant al·legacions a
l’ampliació dels usos d’aquestes
zones, una decisió que es va
prendre “sense consultar-nos
abans”, lamenta el seu president.

Una imatge del polígon del Gorg. Foto: Google Maps

Els comerciants s’oposen a
l’ampliació d’usos dels polígons
» A les zones industrials de Montigalà o Gorg es podrà vendre al detall

» El sector ho considera “l’agressió més gran al comerç local”

Balanç positiu dels primers
dies de l’outlet del Progrés

FIRA4La segona edició de l’ou-
tlet de la plaça Pompeu Fa-
bra –que va començar diven-
dres passat i finalitzarà diumen-
ge vinent– està sent “molt posi-
tiva” segons indica l’associació de
comerciants del Progrés, orga-
nitzadora de l’esdeveniment. 

Mari Ángeles Martínez, co-
ordinadora de l’entitat, explica a
Línia Badalonaque “la gent està
responent i ens visita, sobretot el
cap de setmana passat”. En
aquest sentit, l’associació espera
que aquest cap de setmana hi vin-
gui “molta més gent”, tal com ja
va passar l’any passat, quan es va
celebrar el primer outlet. 

La principal novetat d’en-
guany és la nova ubicació de la
fira comercial, al local de Pompeu
Fabra, un espai “molt més ampli
que la carpa on érem l’any pas-
sat”, indica Martínez. Aquesta ac-
tivitat no només té un vessant co-
mercial, ja que durant els dos
caps de setmana que coincideixen
amb l’outlet hi ha una oferta de
restauració i activitats infantils.

A la fira participen prop de 40
comerços de tot tipus que porten
els seus productes al local de
Pompeu Fabra, una comoditat
que permet els botiguers “no ha-
ver d’estar presents cada dia al lo-
cal”, diu Martínez. 

SOLIDARITAT4La 21a Fira de la
Solidaritat va aplegar prop de 20
entitats de la ciutat aquest pas-
sat cap de setmana al llarg del
passeig de la Rambla de Bada-
lona, que van presentar els seus
projectes de cooperació sobre la
feina d’aquestes organitzacions
solidàries al món. A més, la fira
va comptar amb una degustació
de productes de comerç just i de
menjars d’arreu del món. 

Aquest esdeveniment, que
no es va poder celebrar l’any

passat, va oferir activitats diver-
ses com tallers sobre jocs del
món i educatius, exposicions i ac-
tuacions, entre altres. D’aquesta
manera, les organitzacions soli-
dàries poden explicar a la ciuta-
dania la tasca social que realitzen
a la ciutat i des de la ciutat. 

La inauguració va tenir lloc
dissabte passat a les 5 de la tar-
da. Durant la mateixa tarda es
van celebrar conferències, expo-
sicions, cercaviles i actuacions
musicals a càrrec del grup de hip

hop Hombres Bala i de Son Cu-
bano –tots dos davant de Roca i
Pi–, un grup que va portar el so
del carib i de la música tradicio-
nal cubana. 

L’endemà es van celebrar jocs
educatius del món i els titelles de
l’Associació La Rotllana van ofe-
rir un espectacle. La fira va fina-
litzar amb la lectura del manifest,
a càrrec de les entitats de solida-
ritat i cooperació, i l’acte de clo-
enda. Tot plegat un espai per rei-
vindicar l’esperit de fraternitat. 

Redacció
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L’esdeveniment finalitzarà aquest pròxim diumenge. Foto: Comerciants Progrés

Comerç just a la Rambla

La Fira de la Solidaritat va celebrar la seva 21a edició. Foto: Twitter (@jalarabdn)

Emprenedoria | Inicien un concurs per a la innovació de les empreses
El concurs d’emprenedors Lánzate Badalona, promogut pel centre comercial Montigalà i amb el 

suport del consistori, té com a objectiu la creació d’ocupació i el desenvolupament d’empreses 
innovadores. En aquest sentit, el pròxim dijous 25 de setembre les dues parts signaran el 

conveni de col·laboració per desenvolupar una nova edició d’aquest certamen.  
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L’European Capitals of Sport
Association (ACES) va comuni-
car abans-d’ahir a l’Ajuntament
que Badalona serà la Ciutat Eu-
ropea de l’Esport 2015.

En el comunicat emès l’ACES
felicita la ciutat per la designació
i assenyala que l’elecció s’ha
produït perquè Badalona “és un
bon exemple de municipi on
l’esport és un instrument que
promou la salut, la integració, l’e-
ducació i el respecte”. 

Una comissió avaluadora de
l’ens va visitar Badalona el pas-
sat mes de setembre per conèi-
xer de primera mà les instal·la-
cions esportives amb què comp-
ta el municipi, on se celebrarien
les activitats proposades en la
candidatura de l’any que ve. En
aquella visita els enviats d’A-

CES van visitar el complex es-
portiu de Sistrells, el camp de
futbol de Pere Gol, les pistes es-
portives del Màgic Badalona i el
Pavelló Municipal d’Esports, on
té la seu la Penya. 

L’alcalde Albiol viatjarà a
Brussel·les per recollir la bandera
oficial que reconeix la distinció
de Ciutat Europea de l’Esport el
pròxim 19 de novembre. El bat-
lle ha mostrat la seva satisfacció

per la designació, “una distinció
que per a la ciutat suposa un re-
coneixement a la importància
que dóna a l’esport, així com una
oportunitat per fer palès el com-
promís de Badalona amb el món
de l’esport”. 

L’ACES és un ens que treba-
lla amb la Comissió Europea
que premia els municipis del
continent per la seva tasca a fa-
vor de la difusió de l’esport. 

El Municipal d’Esports és una de les seus de la candidatura. Foto: Ajuntament

Designen Badalona com la
Ciutat Europea de l’Esport 2015
» L’ens europeu que atorga el premi ho va comunicar abans-d’ahir
» L’alcalde Albiol visitarà Brussel·les el novembre per rebre la distinció

Homenatge municipal al 
Club Tennis Taula Badalona

TENNIS TAULA4Té 75 anys de
vida i ara la seva història es co-
mençarà a escriure amb lletres
de bronze. I és que el Club Ten-
nis Taula de Badalona jugarà en-
guany, per primer cop, a la Pri-
mera Divisió, la tercera catego-
ria estatal d’aquest esport per da-
rrere de la Divisió d’Honor i la
Superdivisió. 

L’ascens de la categoria es va
aconseguir el passat mes de maig
a Villalba (Madrid), en una fase
d’ascens on el conjunt badaloní

no va perdre cap dels quatre
partits que havia de disputar si
volia pujar. 

A més, el mateix mes les ca-
tegories inferiors del club van
aconseguir el tercer lloc del Cam-
pionat de Catalunya disputat a
Girona. Per tots aquests èxits, di-
lluns passat l’Ajuntament va re-
alitzar una recepció oficial a una
delegació de tècnics, jugadors i
directius del club, que van rebre
un homenatge de la ciutat per
dur el seu nom per tot l’Estat. 

L’aficionat del FIATC detingut
agraeix “el suport rebut”

POLÈMICA4Àlex Molina, l’afi-
cionat de la Penya detingut diu-
menge a Saragossa per mostrar
una estelada, s’ha mostrat “emo-
cionat” a les xarxes socials “pel
suport rebut”. 

Amb tot, la Cantonada CJB,
el grup d’animació al qual per-
tany, ha fet una crida a l’afició
verd-i-negra perquè aquest diu-
menge participin en un “es-
morzar a preus populars” al
Casal Antoni Sala, des d’on
marxaran cap a l’Olímpic per
veure el partit contra l’Estu-
diantes, on desplegaran una

pancarta en suport de Molina. 
La Cantonada qualifica en

un comunicat de “molt greu” la
detenció de Molina, on s’indica
que la policia va dir que “aquella
bandera [l’estelada] estava pro-
hibida en actes esportius”. Adrià
Llagostera, amic de Molina i au-
tor dels vídeos de la detenció apa-
reguts en alguns mitjans, ha ex-
plicat a Línia Badalona que “en
cap moment va passar res, ni la
bandera va molestar ningú”. 

La celebració del judici de
faltes contra Molina està previst
pel pròxim 17 d’octubre. 

Tercera victòria consecutiva 
a casa del CF Badalona

FUTBOL4El CF Badalona va
aconseguir derrotar per 3 gols a
2 l’Atlético Baleares al camp de
Pomar, un autèntic fortí pels de
Manolo González en el que va de
lliga, on encara no han perdut.

El valor d’aquesta victòria és
encara més gran, tenint en comp-
te que els badalonins van jugar
en inferioritat numèrica des del
minut 22 de la primera meitat
per l’expulsió d’Amantini, que va
haver de marxar al vestidor amb

dues targetes grogues. Tot i així,
el Badalona ja s’havia avançat al
marcador dos minuts abans mit-
jançant un gol de Raul Torres. 

El segon va arribar poc des-
prés –i ja amb 10 homes– de la
mà d’Abraham. Ja al segon
temps els balears van escurçar
distàncies (2-1) i van posar emo-
ció a un partit que els locals van
sentenciar al 72’ amb un nou gol
de Torres. Molina va maquillar el
marcador al 89’ amb el 3-2 final.  

Redacció
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El CTT Badalona jugarà enguany a Primera Divisió. Foto: Ajuntament

Natació | Més medalles per a Belmonte a la Copa del Món
La nedadora badalonina Mireia Belmonte va tancar la seva participació en la prova de la Copa del

Món de Moscou d’aquest passat cap de setmana amb un balanç de dues medalles d’or i tres de 
plata. La catalana va imposar-se als 400 i 800 metres lliures i va quedar segona als 200 i 400 

metres papallona i als 200 metres estils, on es va imposar l’hongaresa Katinka Hosszu. 
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Els ciutadans volen tenir cada
vegada més informació de les
administracions i per fer-ho
possible la Diputació de Barce-
lona ha posat en marxa un por-
tal de dades obertes (dadeso-
bertes.diba.cat).

Les dades obertes o Open
Data són conjunts de referèn-
cies produïdes o recopilades
per organismes públics que es
posen a disposició de la ciuta-
dania per mitjà d’internet. Po-
den ser de diferents tipus i per-
meten la consulta i la reutilit-
zació de la informació per cre-
ar aplicacions i obres derivades. 

És per aquest motiu que s’han
d’oferir estructurades en arxius
de format obert, interoperables
i amb llicències que n’autoritzin
la difusió pública. L’obertura de
les dades públiques és essencial
per a la transparència i inherent

a una estratègia d’obertura del
coneixement en general.

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
considera que “l’obertura de
les dades de les administra-
cions i la transparència institu-

cional constitueixen elements
centrals del que s’anomena go-
vern obert, cosa que és i vol ser
aquesta corporació”.

TRANSFORMAR-HO EN SERVEIS
L’administració obre les dades
perquè empreses, associacions
i ciutadania les utilitzin i ela-

borin nous productes i serveis
que aportin innovació i impuls
econòmic i social. Per tant, el
seu objectiu principal és gene-
rar valor a la comunitat de ciu-
tadans, professionals i organit-
zacions interessats en la reuti-
lització de la informació del
sector públic.

Per al diputat d'Hisenda,
Recursos Interns i Noves Tec-
nologies de la Diputació de Bar-
celona, Carles Rossinyol, “el
nou portal supera la modernit-
zació administrativa, perquè
proposa i fa possible una relació
activa i participativa amb la
ciutadania”. Així mateix, sobre
l'activitat econòmica digital que
pot generar el nou web, opina
que “davant la ingent quantitat
de dades públiques que es posen
a l'abast de la societat, la seva
utilització òptima pot dependre,
en molts casos, de la interven-
ció d'empreses que n’utilitzen i
processen una part per oferir
aplicacions pràctiques a la ciu-
tadania”. 

Dades obertes: governar diferent
» La Diputació de Barcelona posa les seves dades al servei dels ciutadans i reforça la transparència

» Salvador Esteve assegura que “les dades obertes són elements centrals de l’anomenat govern obert”

Redacció
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INTERNET4 El nou portal da-
desobertes.diba.cat, desenvo-
lupat per la Direcció de Serveis
de Tecnologies i Sistemes Cor-
poratius de la Diputació de
Barcelona, posa a disposició
de tots els ciutadans, a través
dels mitjans telemàtics, els do-
cuments públics reutilitzables
generats o gestionats per la
institució que es trobin prèvia-
ment disponibles en format
electrònic. 

Les dades d’aquesta nova
eina de la Diputació es troben
presentades d'una manera es-
tructurada i utilitzable per a les
persones, entitats, mitjans de
comunicació o empreses que hi
estiguin interessats. Amb la
posada en marxa d'aquest por-
tal, la institució se suma a altres
nivells de govern que ja dispo-
sen d'aquests espais digitals i

que s'estan al dia en compli-
ment de diverses normatives le-
gals recents.

Així doncs, la plataforma
incorpora un ampli conjunt de
dades relatives als arxius i bi-
blioteques municipals, museus,
la relació dels càrrecs electes,
els elements del patrimoni cul-
tural, els indicadors socioeco-
nòmics del programa Hermes
i la llista dels 311 municipis de
la demarcació amb les seves in-
formacions relacionades, així
com dels organismes autònoms
i altres entitats del territori de
Barcelona.

A més, aquest nou portal
també compta amb el Cercador
de Dades Oficials, on es poden
trobar les diferents contracta-
cions, convenis col·lectius, nor-
mes locals, oposicions i sub-
vencions, entre altres.

Què s’hi pot trobar?

Es reforcen 
conceptes com la
transparència i

el treball en xarxa,
entre d’altres

A l’esquerra, una imatge del portal Dades Obertes. A la dreta, un instant de la presentació del nou portal al CCCB. Fotos: Joan Roca de Viñals / Diputació de Barcelona

‘Open Data’ | Només quatre anys de vida
L’Open Data va aparèixer per primera vegada el 30 de setembre del 2010, arran que l’Arxiu Nacional

del Regne Unit va alliberar una llicència governamental de reutilització de les dades generades pel
país. Des de llavors, aquesta nova manera de fer s’ha estès per tot el món, fins al punt que alguns 

governs han hagut de modificar les seves lleis per garantir l’accés obert a algunes dades concretes. 
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Una de les primeres mesures
del govern municipal del PP en
arribar al govern municipal, va
ser fer pagar als avis i àvies de
la ciutat el servei de teleassis-
tència que no havia estat mai de
pagament per a la gent gran de
la ciutat.

El passat 1 d’octubre, durant
la seva visita a la Fira de la Gent
Gran de Badalona, el candidat
socialista a l’alcaldia, Jordi Se-
rra, es va comprometre a tirar
enrere aquesta mesura, tan bon
punt canviï el govern municipal:
“Els avis i àvies de Badalona po-
den estar segurs que no hauran
de pagar la teleassistència, de la
mateixa manera que no havien

de pagar-la abans de l’arribada
al govern municipal del PP”.

Per a Jordi Serra, “fer pagar
la teleassistència a la gent gran,
en una conjuntura de crisi eco-
nòmica duríssima, quan tantes
famílies ho estan passant mala-
ment, resulta d’una manca de
sensibilitat extraordinària.”

“És una mesura recaptatòria
indigna, fruit d’un govern insen-
sible i aliè a les necessitats de la
gent de Badalona. Quan s’estan
malbaratant els diners públics
amb campanyes de propagan-
da i autobombo totalment inne-
cessàries, resulten encara més
indignants actuacions com
aquesta”.

El govern municipal va desviar
122.500 euros dels diners de la
Diputació destinats a finançar
plans locals d’ocupació per sub-
vencionar cursos al Centre Cí-
vic i Cultural El Carme.

Aquests diners els va dedi-
car a pagar a 35 alumnes per
estudiar, a raó de 500 euros
mensuals més una gratificació
de 1.000 euros als 29 que van
aprovar les proves d’accés a la
Universitat.

Ara, quan ja han començat
els cursos universitaris, el PSC
ha preguntat al govern munici-

pal quants dels alumnes als
quals va subvencionar amb un
curs que únicament serveix per
accedir a la universitat, s’han
matriculat en una carrera uni-
versitària. La resposta no pot ser
més decebedora: “L’Ajuntament
no disposa de la informació
que vostès ens sol·liciten”. 

Resulta incomprensible que
l’Ajuntament pagui a 35 alumnes
per estudiar un curs que única-
ment serveix per accedir a la
universitat i després ignori
quants d’ells s’han matriculat a
una carrera universitària. 

Fa més de dos anys que l’Asso-
ciació de Veïns del Sant Crist de
Can Cabanyes va presentar a l’A-
juntament una sol·licitud, acom-
panyada d’un gran nombre de
signatures, perquè la plaça que hi
ha al damunt del pàrquing de La
Pineda, al costat del carrer Bat-
lloria, dugués el nom de l’actor i
activista badaloní Jordi Dauder.

Dissortadament, i com ja és
habitual, la resposta del govern
municipal ha estat el silenci ab-
solut. És per aquest motiu que el

grup municipal socialista, recollint
la voluntat de l’Associació de
Veïns, va presentar una moció al
Ple municipal perquè l’Ajuntament
faci aquest més que merescut re-
coneixement.

La moció va ser aprovada
amb el vot favorable de tots els
grups municipals a excepció del
PP que, incomprensiblement i en
una mostra més de sectarisme,
va votar-ne en contra.

Nascut a Badalona, Jordi
Dau  der va morir el 15 de setem-

bre de 2011 als 73 anys. Abans
de ser conegut per tot Catalunya
gràcies al personatge de Mateu
Monsonís a la sèrie Nissaga de
Poder, va desenvolupar una in-
tensa activitat veïnal a Badalona. 

Fins al punt que sempre va
recordar la seva participació en
l’ocupació de terrenys per re-
clamar la construcció d’escoles
com una fita personal molt im-
portant. L’escola pública Lliber-
tat és avui un testimoni de la
seva lluita.

Butlletí nº2 PSC BADALONA

“Ens sentim totalment indefen-
sos amb aquest govern”, aques-
tes paraules pronunciades per
Joaquin Nocete, president de la
Federació d’Associacions de
Comerciants de Badalona, al Ple
de l’Ajuntament, el passat 30 de
setembre, resumeixen perfec-
tament el sentiment de la majo-
ria de comerciants de la ciutat
davant la decisió del govern
municipal del PP, amb el suport
de CiU, de permetre la venda al
detall a les empreses tèxtils de
Montigalà. Aquestes empreses
fins ara només podien vendre a
l’engròs. 

Aquesta és una decisió pre-
sa d’esquena al comerç de la
ciutat. El president del grup mu-
nicipal socialista i candidat a l’al-
caldia, Jordi Serra, ho manifes-
tava clarament al Ple: “no es pot
prendre una decisió que pot
afectar tan negativament al pe-
tit comerç de la ciutat sense ha-
ver-ho parlat i negociat amb el
sector.”

La decisió, que afecta també
a zones industrials dels barris del

Gorg i la Mora, que també gau-
diran d’un ús comercial, resta
pendent de l’aprovació definitiva
després del període d’al·lega-
cions. En aquest sentit, el PSC
s’ha compromès a presentar

al·legacions a aquest acord.
Unes al·legacions que vol de-
batre i negociar amb el sector del
comerç de la ciutat, precisa-
ment el que no ha fet el govern
municipal del PP.

Els comerciats es senten indefensos davant el govern del PP

El PSC, amb el petit 
comerç de la ciutat

>> El govern municipal del PP autoritza venda al detall a les empreses
tèxtils de Montigalà >> Els socialistes s‘oposen radicalment a la mesura

>> Jordi Serra s’hi compromet durant una visita 
a la Fira de la Gent Gran de Badalona

La gent gran deixarà de
pagar la teleassistència

El govern municipal no sap quants
alumnes dels que van pagar per
estudiar s’han matriculat a la
Universitat 

Jordi Serra, candidat socialista a l’alcaldia

Tot i l’oposició del PP
Badalona tindrà una plaça 
per homenatjar Jordi Dauder
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AGENDA    UINZENALQ
DISSABTE 11 D’OCTUBRE
21:00 Miguel de Molina al desnudo és un es-

pectacle del badaloní Jorge Javier Vázquez so-
bre la vida del famós cantant de copla de co-
mençaments del segle XX, que va deixar grans
clàssics com La bien pagá o Ojos verdes. / Te-
atre Zorrilla.

DISSABTE 11 D’OCTUBRE
09:50 Viatge Barcelona-Portbou amb el Cata-

là Talgo. L’estació de Renfe de Badalona serà
un dels punts per on passi aquest històric fe-
rrocarril, restaurat per l’Associació del Ferro-
carril de Badalona, que farà un viatge fins a
la frontera francesa. 

DILLUNS 20 D’OCTUBRE
18:30 Taller de Pilates a càrrec de l’Associació

de Veïns Canyadó, una activitat que ajuda a
tonificar el cos i sentir-se millor. / Centre de
Cultural Tradicional Can Canyadó. 

FINS AL 27 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Obrim Finestres. Exposició col·lec-

tiva on l’Obrador de la Riera convida als
creadors a interpretar les Finestres de la
Sala d’Art del CCT Can Canyadó. / Centre Cul-
tura Tradicional Can Canyadó. 

FINS AL 31 D’OCTUBRE
Matí-Tarda 15 anys de teatre, del Grup de Te-

atre Katalakaska, on amb motiu del 15è
aniversari d’aquesta companyia, es podran
veure fotografies i panells de la història d’a-
questa companyia. / Centre cívic Dalt la Vila.

DIMECRES 15 D’OCTUBRE
18:00 Cicle de menjars tradicionals de tot l’any:

cuina de tardor. La biblioteca Xavier Llefià aco-
llirà aquesta sessió especial pels més petits
que els farà venir gana. 

DIJOUS 16 D’OCTUBRE
18:00 L’hora del conte: Contes del 1714, a càrrec

de Roger Cònsul. Activitat de foment de la lec-
tura entre els més petits. En aquesta ocasió
s’explicaran històries relacionades amb els fets
de 1714. / Biblioteca Lloreda. 

DIUMENGE 12 D’OCTUBRE
17:30 Partit de bàsquet entre el Club Bàsquet

Sant Josep i el CB Viladecans, corresponent
a la quarta jornada del grup 2 de Copa Ca-
talunya masculina.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

El Filmets a les Biblioteques torna a
 posar-se en marxa. Els nens i nenes de
les biblioteques de Badalona podran
assistir a la millor selecció de curt-
metratges d’animació per a totes les
edats. / Biblioteca Sant Roc. 

Filmets a les
biblioteques

Dj. 9 d’octubre a les 18:00

Aquesta activitat serveix per fona-
mentar l’ús del català d’una manera
lúdica mitjançant diferents obres li-
teràries. En aquesta nova edició es trac-
tarà el clàssic d’Àngel Guimerà Mar i
cel. / Biblioteca Sant Roc.

En català llegim i parlem
Mar i cel, de Guimerà
Dj. 9 d’octubre a les 17:00

Projecció comentada pels pintors Jo-
sep i Pere Santilari sobre el docu-
mental de David Trueba El cuadro,
que reflecteix el procés de creació del
quadre Ell@, de Josep Santilari. / Mu-
seu de Badalona. 

Documental
El cuadro

Dj. 9 d’octubre a les 19:00

Partit del Badalona contra el filial va-
lencià, corresponent a la novena jor-
nada del grup 3 de Segona Divisió B.
/ Camp de Pomar. 

Partit de futbol
CF Badalona-València Mestalla

Dg. 19 d’octubre a les 12:00

Butlletí nº2 PSC BADALONA
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